

ECC: Ralf Prinzler assumes position of Chief Risk Officer

Effective from 1 January 2025, Dr Ralf Prinzler has assumed the position of Chief Risk Officer (CRO) at European Commodity Clearing (ECC). As CRO, Ralf will be responsible to oversee all risk management-related operations at the clearing house, as well as spearhead the transitioning of ECC's derivatives margining model to a portfolio-based Value-at-Risk (VaR) approach.

Ralf joined ECC in July 2024 as Director Risk Management. Prior to this, he spent 22 years at the German development bank KfW, where he held multiple positions in the field of risk management, most recently as Head of Risk Controlling.

Dr Ralf Prinzler comments: *"I'm excited to take on my new role as CRO. Over the past six months, I've thoroughly immersed myself in the operations of ECC and I have a clear understanding on where the company is heading. Risk management is one of the most important aspects in clearing energy and commodity contracts and I believe that ECC already has a strong position as a clearing house."*

Dr Tobias Paulun adds: *"We are delighted about Ralf taking up the position of CRO at ECC. His extensive experience is invaluable for the development of our overall risk strategy and the management of ongoing projects, such as the implementation of the new VaR approach. I'm convinced that with Ralf we will strengthen ECC's leading position as clearing house for energy and commodity transactions in Europe."*

European Commodity Clearing (ECC) is a central clearing house which specialises in energy and commodity products. ECC assumes the counterparty risk and guarantees the physical and financial settlement of transactions, providing security and cross-margining benefits for its customers. As part of EEX Group, ECC provides clearing services for EEX, EEX Asia and EPEX SPOT and for the partner exchanges BSP, HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX and SEMOpx. For more information, please visit www.ecc.de

ECC: Ralf Prinzler übernimmt die Position des Chief Risk Officer

Mit Wirkung zum 1. Januar 2025 hat Dr. Ralf Prinzler die Position des Chief Risk Officer (CRO) bei der European Commodity Clearing (ECC) übernommen. In seiner Rolle als CRO wird Ralf Prinzler für die Überwachung aller risikomanagementbezogenen Aktivitäten des Clearinghauses verantwortlich sein und die Umstellung des Margining-Modells der ECC für die Terminmärkte auf einen portfoliobasierten Value-at-Risk-Ansatz (VaR) vorantreiben.

Ralf Prinzler ist seit Juli 2024 als Director Risk Management bei der ECC tätig. Zuvor verbrachte er 22 Jahre bei der deutschen Förderbank KfW, wo er verschiedene Positionen im Bereich Risikomanagement innehatte, zuletzt als Leiter des Risikocontrollings.

Dr. Ralf Prinzler kommentiert: *„Ich freue mich sehr, meine neue Rolle als CRO zu übernehmen. In den vergangenen sechs Monaten habe ich mich intensiv mit den Abläufen der ECC auseinandergesetzt und habe ein klares Verständnis davon, wohin sich das Unternehmen entwickelt. Risikomanagement ist einer der wichtigsten Aspekte beim Clearing von Energie- und Rohstoffkontrakten und ich bin überzeugt, dass die ECC bereits eine starke Position als Clearinghaus einnimmt.“*

Dr. Tobias Paulun ergänzt: *„Wir freuen uns, dass Ralf die Position des CRO bei der ECC übernimmt. Seine umfassende Erfahrung ist von unschätzbarem Wert für die Weiterentwicklung unserer übergeordneten Risikostrategie sowie die Umsetzung laufender Projekte wie die Einführung des neuen VaR-Ansatzes. Gemeinsam werden wir die führende Position der ECC als Clearinghaus für Energie- und Rohstoffprodukte in Europa weiter stärken.“*

Die **European Commodity Clearing (ECC)** ist ein zentrales Clearinghaus, welches auf Energie- und Commodity-Produkte spezialisiert ist. Die ECC übernimmt das Kontrahentenrisiko und garantiert die physische und finanzielle Abwicklung von Geschäften, womit sie ihren Kunden Sicherheit und Cross-Margining-Vorteile bietet. Als Teil der EEX Group erbringt die ECC Clearingdienstleistungen für die EEX, die EEX Asia und die EPEX SPOT sowie für die weiteren Partnerbörsen BSP, HUPX, HUDEX, NOREXECO, SEEPEX und SEMOpX. Mehr Informationen: www.ecc.de

CONTACT

ECC Public Relations
T +49 341 2156 300
presse@ecc.de

More information:
www.ecc.de
www.eex-group.com